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حسن روشن: همایون بهزادی 
دوست و استاد من بود

حســن روشن، بازیکن پیشــین تیم ملی فوتبال  �
ایــران و باشــگاه اســتقلال، تأکیــد کــرد که در 
مصاحبه هایــی کــه در چنــد روز گذشــته انجام 
داده، هرگــز اســمی از همایون بهــزادی نیاورده 
اســت. به نقل از تسنیم، حسن روشــن در ارتباط 
با حاشــیه های چند روز اخیر و مصاحبه هایی که 
در مــورد حضــور برخــی از بازیکنــان پیشــین 
پرســپولیس در ســاواک به نقل از او منتشــر شد، 
گفت: من به هیچ عنوان از بازیکنی اســم نیاوردم. 
در این چند روز هم خیلی ها در این زمینه صحبت 
کردند، ولی من اگر حرفی بزنم پایش می ایســتم. 
اتفاقا برخی مصاحبه ها را برای من فرســتادند که 
درست بود و من اسمی از شخصی نیاورده بودم، 
ولی بعضی از مصاحبه هایم که منتشر شدند، طور 
دیگری بودند. همایون بهزادی دوست و استاد من 
بود و ما رابطه بســیار خوبی با هم داشــتیم. من، 
همایون خــان، آقای کلانی، مرحوم کاشــانی و ... 
خیلــی مواقع با هم بودیم و من در مصاحبه هایم 
هرگز اســمی از مرحوم بهزادی نیاوردم. فقط این 
را گفتم که تنها شغل اکثر بازیکنان استقلال همان 
فوتبال بازی کردن بود، ولی بیشــتر پرسپولیسی ها 
سر کار می رفتند. من فقط از علی عبده اسم بردم 
و اسم شــخص دیگری را نیاوردم. چند هفته قبل 
از اینکه همایــون بهزادی فوت کند، به عنوان تنها 
اســتقلالی به مراســم تولد ایشــان دعوت شدم. 
ما ارتباطی بســیار خوب با هم داشــتیم و باز هم 
می گویم که ایشان استاد من بود. من اهل شکایت 
نیســتم، ولی برای آنهایی کــه حرف های مرا طور 

دیگری منتشر کردند، متأسفم.

واکنش کالدرون به حضور در تیم  ملی ایران 
وقت مناسبی برای صحبت 

درباره فوتبال نیست
ســرمربی پیشــین تیم فوتبال پرســپولیس در  �

واکنش به برخی شــایعات مبنی بر حضورش در 
تیم ملی فوتبال ایران گفت: با توجه به شــرایطی 
که در سرتاســر دنیــا وجود دارد، وقت مناســبی 
بــرای صحبت در مورد فوتبال نیســت.به گزارش 
وب ســایت نود، «گابریل کالدرون» روز شــنبه در 
گفت وگویــی گفت: بــا توجه به شــرایطی که در 
سرتاسر دنیا وجود دارد، همه درگیر ویروس کرونا 
هستند و فکر نمی کنم وقت مناسبی برای صحبت 
در مــورد فوتبال باشــد. امیدوارم همــه مردم در 
مقابل ویروس کرونا اتحاد داشــته باشند تا هرچه 
زودتر این ویروس دســت از سر دنیا بردارد. آنچه 
مشخص اســت، همه مردم باید تمام تلاش خود 
را معطــوف به مبــارزه با کرونا کننــد و در زمانی 
که شــرایط عادی شــد، در مورد فوتبال صحبت 
خواهیم کــرد. امیدوارم تمام مــردم دنیا و ایران 
نکات لازم را رعایت کنند و برای همه آنها آرزوی 
ســلامتی دارم. برای تیم ملی ایــران هم بهترین 
آرزوها را دارم». کالدرون در حالی این صحبت ها 
را مطرح کرد که شایعاتی مبنی بر حضورش روی 
نیمکت تیــم ملی فوتبال ایران مطرح می شــود. 
البته این سرمربی آرژانتینی در مصاحبه قبلی خود 
در بهمن ماه، بــرای حضور روی نیمکت تیم ملی 

فوتبال ایران ابراز تمایل کرده بود.

 مشروح رأی فیفا در پرونده بودیمیر 
دریافت شد

فدراســیون جهانی فوتبال در پی درخواســت  �
باشگاه پرســپولیس، مشــروح رأی کمیته تعیین 
وضعیــت در پرونــده بودیمیر را ارســال کرد. به 
نقل از ســایت رسمی باشگاه پرسپولیس، با اعلام 
مهــدی خواجوند، مدیــر امور حقوقی باشــگاه، 
مشروح رأی صادره در پرونده بودیمیر که از سوی 
باشــگاه درخواست شــده بود، چهارشنبه گذشته 
دریافت شــده است. باشگاه پرســپولیس از زمان 
دریافــت این نامــه، ۲۱ روز فرصت دارد که لایحه 

دفاعیه خود را ارسال کند.

  مدیر  زنیت: مشکل مالی نداریم 
که آزمون را بفروشیم

به نقل از ســایت خبــری تیم ناپولــی، خاویر  �
ریبالتا، مدیر ورزشی باشــگاه زنیت سن پترزبورگ، 
درباره فروش ســردار آزمون بــه ناپولی در زمان 
نقل وانتقالات گفت: من هم یک سری از این اخبار 
را در روزنامه هــا خوانده ام. تنهــا می توانم بگویم 
که پیشــنهادی به دست ما نرســیده است. سردار 
آزمون مهاجم کاملی است و با توجه به سنی که 
در آن قرار دارد، از تجربه بالایی برخوردار اســت. 
چه در باشگاه و چه در تیم ملی او بازیکن کاملی 
محسوب می شود و هم سرعت دارد و هم قدرت. 
او بازیکــن مهمی برای ما بــوده و گل های خوبی 
نیــز به ثمر رســانده و از نظر مــن مهاجم کاملی 
اســت. او در بخش دیگری از سخنان خود گفت: 
با وجود شــیوع کرونا ما مشکل مالی برای فروش 
این بازیکن نداریم. خوشبختانه به زودی همه چیز 
در شــرایط قبلی قرار خواهد گرفت و مشــکلات 
برطرف می شــوند. در هر صــورت همان طور که 
گفتــم، ما قصد فــروش بازیکنان خــود از جمله 
ســردار آزمون را نداریم و هر تیمی بخواهد برای 

او اقدام کند کار آسانی ندارد.

 افسانه ۱۰ میلیون دلاری
به گــزارش ایران ورزشــی، مهدی تــاج، رئیس  �

وقت فدراســیون فوتبال، ۲۸ تیرماه در برنامه ورزش 
و مردم حاضر شــد و مقابل دوربین هــای تلویزیون 
دربــاره طلب فدراســیون فوتبــال ایــران از فیفا به 
مــردم گفت: «۱۰ میلیــون دلار از فیفا طلب داریم و 
نمی توانیــم بگیریم».بعــد از آن او بارها و بارها این 
صحبت را تکرار کرد و گاهی این رقم را ۷،۸ میلیون 
دلار اعلام می کرد. بر همین اساس او از بانک مرکزی 
درخواســت وام کرده بــود و مبالغی را قرض گرفته 
بــود تا بعدها با وصول طلب ۱۰ میلیون دلاری ایران، 
این مبالغ را پرداخت کند. حالا اما جالب است بدانید 
این طلــب ۱۰ میلیون دلاری، افســانه ای بیش نبود. 
مبلــغ اصلی طلب ما از فیفا، دو میلیون و ۲۶۲ هزار 
دلار اســت که مبلغ دو میلیــون و ۲۵۴ هزار دلار از 
آن بابــت پاداش جــام جهانی به باشــگاه ها تعلق 
دارد. طلــب ایران از فیفا چقدر اســت؟ تنها حدود 
هشــت هزار دلار!فدراسیون فوتبال برای برگزاری دو 
بازی دوســتانه با تیم های ترینیداد و توباگو و ونزوئلا 
قبــل از جام ملت های آســیا پــول قابل توجهی به 
فدراســیون فوتبال این کشــورها پرداخت کرد. طبق 
نامه نگاری های صورت گرفته با فیفا مبلغ ۱۴۳ هزار 
یــورو به ترینیــداد و توباگو و مبلغ ۹۲ هــزار یورو به 
ونزوئلا از محل درآمدهای ایران پرداخت شده است؛ 
مسابقات دوستانه ای که هیچ کمک قابل توجهی به 
فوتبال ملی ایران نکرد و فقط باعث ازبین رفتن چیزی 
حدود چهار میلیارد تومان از بودجه فدراســیون نزد 
فیفا شــد؛ پولی که اگر خرج زیرساخت های فوتبال 
ملی می شــد، قطعا نتایج مثبــت و بهتری به دنبال 
داشت. جالب اینجاســت که تیم ایران به عنوان تیم 
اول آسیا، برای برگزاری بازی دوستانه به حریفان پول 
پرداخــت می کند و تیم هایی مثــل ترینیداد و توباگو 
و ونزوئلا باید پول هــم می دادند تا با تیم ملی ایران 
بازی کنند، اما همان طــور که صورت های مالی فیفا 
نشــان می دهد، ما به این کشــورها ۲۳۵ هزار یورو 
پول دادیم!پاداش باشگاه های ایرانی از فیفا به خاطر 
حضور بازیکنانشــان در جام جهانی ۲۰۱۸ روسیه دو 
میلیون و ۲۵۴ هزار و ۹۵ دلار است. بر اساس اسناد 
و مدارک ارائه شده از سوی فدراسیون جهانی، سهم 
باشگاه های ایرانی از این مبلغ هم به این شکل است: 
پرســپولیس (۶۴۹۴۸۵  اســتقلال (۸۴۰۵۱۰ دلار)، 
دلار)، سایپا (۲۲۹۲۳۰ دلار)، سپاهان و سیاه جامگان 
هرکــدام (۷۶۴۱۰ دلار)، ذوب آهــن (۲۲۹۲۳۰ دلار) 
و پدیده (۱۵۲۸۲۰ دلار).البته جزئیات و تقســیم این 
مبالغ مشخص شده و به خاطر تحریم ها، هیچ یک از 
باشگاه های ایرانی نتوانسته اند مطالبات خود را از فیفا 
دریافت کنند. باشگاه اســتقلال همین چند ماه قبل 
طلب ۴۳۰ هــزاردلاری پروپییچ را از محل مطالبات 
خود در فیفا پرداخت کرد و فدراســیون جهانی پول 
را به این طلبکار داد. اخیرا باشــگاه پرسپولیس هم 
در نامــه به فیفا درخواســت کــرده از محل پاداش 
جام جهانی، پول چند نفــر از طلبکارانش پرداخت 
شــود و فیفا با ایــن موضوع موافقت کرده اســت.
گفتنی است فیفا پول پاداش باشگاه های ایرانی برای 
حضور بازیکنــان در جام جهانــی ۲۰۱۸ را در تاریخ 
۲۰۱۸/۱/۳۰ در اکانت مالی ایران لحاظ کرد. همچنین 
در ســند ۱۱۰۰۷۱ که جزئیات آن مشــخص نیســت، 
مبلــغ دو میلیون فرانــک ســوئیس پرداختی برای 
فدراسیون فوتبال هم داشــته است. درباره جزئیات 
ایــن فعل وانفعال مالــی باید منتظر شفاف ســازی 
مدیران فدراســیون فوتبال باشــیم. همچنین گفته 
می شود پول حضور ایران در کمپ لکوموتیو مسکو 
در روسیه هم از طریق فیفا پرداخت شده که معلوم 
نیست جزئیات آن به چه شکل بوده و در چه زمانی 
این پرداختی صورت گرفته اســت.جزئیات پرداختی 
۱۴۹ هزاریورویی طبق ســند مالی ۲۷۰۰۱۱۱۸ هم از 
موارد غیرشفاف است. فیفا طبق این اسناد، پرداختی 
۱۶۵ هزاریورویی به شرکت euro stat sport ltd هم 
داشــته اســت. ســه روز بعد هم فعل وانفعال ۱۴۶ 
هزارفرانکــی با همین عنوان در سیســتم مالی ثبت 
شده اســت. فیفا پرداختی ۵۰ هزاردلاری برای پروژه 
 CAS فوروارد هم داشــته اســت.البته هزینه دادگاه
برای رسیدگی به پرونده ایران و عربستان به مبلغ ۱۹ 
هزار فرانک و ۱۷ هزار فرانک هزینه وکالت، حدود ۶۰ 
هزار دلار و ۲۷ هزار یورو هزینه های نوشیدنی اضافه 
و خدماتی شــرکت های روســیه ای به ایران در جام 
جهانی ۲۰۱۸ موارد دیگری اســت که در این اســناد 
مشــاهده می شود.اســناد مالی فیفا نشان می دهد 
فدراســیون فوتبال ایران تا تاریــخ ۲۰۱۹/۷/۲۲ (۳۱ 
تیر مــاه ۱۳۹۸) تنها دو میلیون و ۲۶۲ هزار و ۴۳ دلار 
از این نهاد بین المللی طلب دارد. این در حالی است 
که مدیریت فدراســیون فوتبال در ماه های گذشــته 
بــه صراحت از طلــب ۸ تا ۹ میلیــون دلاری از فیفا 
حرف زده اســت. مهدی تاج و مدیران فوتبال حتی 
رســما درخواســت کردند به خاطر مشکلات مربوط 
به دریافت این پــول از فیفا به خاطر تحریم ها، بانک 
مرکزی به فدراسیون ۱۰ میلیون دلار پول قرض بدهد.
این اتفاق در شرایطی رخ داده که اعداد و ارقام اسناد 
مالی فیفا با آن چیزی که مدیران فدراســیون فوتبال 
از آن حرف می زنند اصــلا هم خوانی ندارد. مدیران 
فدراسیون البته اعتقاد دارند فیفا برای ساخت زمین 
چمن کمپ تیم هــای ملی، باید مبلــغ یک  میلیون 
دلار به فدراســیون پرداخت کند. آنها مدعی هستند 
برای ساختن ساختمان اداری فدراسیون و چند پروژه 
عمرانی دیگر مثل ســاخت خوابــگاه برای زنان هم 
قول دریافت دو میلیون یورو را از فیفا گرفته  و حداقل 
یک  میلیون یورو بودجه سالانه خودشان را هم گویا 

به این مبالغ اضافه کرده اند.

ورزش
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سپس از آنجایی که پزشکان 
دلیــل  بودنــد  نتوانســته 

بیماری اش را تشخیص دهند، فوت می کند.
با مسجل شــدن مرگ الهام شــیخی دو نکته ای 
که از همــان ابتدا ســعی در تکذیبش داشــتند در 
هــم شکســت: اول اینکــه هــم جوانــان مبتلا به 
چنین ویروســی می شــوند و دوم اینکه ارتباطی به 

ورزشکاربودن و نبودن ندارد!
کرونا که از قم شــروع شــد و دیگر، مسئولان به 
طور رســمی ورودش به ایران را پذیرا شدند، خیلی 
ســریع خبر ابتلای دو ملی پوش سابق کاراته که هر 
دو در قم بودند هم منتشر شد: مجید عبدالحسینی، 
ملی پوش ســابق کاراته ایــران و دارنده مدال طلای 
آســیا که ســابقه ســرمربی گری تیم ملی را هم در 
کارنامه داشت و مهدی عموزاده، اولین طلایی کاراته 

کشورمان در رقابت های جهانی.
ابتلای این دو پیش کســوت در کنار چندین نفر از 
پیش کسوتان ورزشی هم حتی باعث نشد تا مسئولان 
از ایده اولیه شان برگردند؛ فدراسیون پزشکی ورزشی 
با صدور بیانیه ای خیلی ســریع دســت به کار شــد و 
عنوان کرد که هیچ ورزشــکار حرفــه ای ای مبتلا به 

کرونا نشده است.
چیزی از انتشــار این خبر نگذشته بود که ابتلای 
احسان حدادی، مدال آور ایران در بازی های المپیک 
و یکــی از سرشــناس ترین چهره هــای ورزش ایران، 

فضــای رســانه ای را شــوک زده کرد. او که هشــتم 
فروردین ماه خبر ابتلایش به این ویروس در رسانه ها 
اعلام شــد، پس از حــدود ۱۱ روز مبارزه بــا کرونا از 
بهبــودی حالش خبر داد و تأکید کرد که این ویروس 

شوخی بردار نیست.
 شــاید در ایران از همان روز بــه  بعد بود که هم 
دیگــر ورزشــکاران و البته مســئولان ورزش خیلی 
جدی تــر مراقــب سلامتی شــان بودنــد و دیگر هم 
اظهارنظرهایی مبنی بر اینکه جوانان و ورزشــکاران 
مبتلا به ویروس کرونا نمی شــوند منتشر نشد. ضمن 
اینکه در این بین خبر تلخی هم منتشر شد که مربوط 
به درگذشت مسعود پژو بعد از ابتلا به ویروس کرونا 
بود؛ پژو که ســال ها عضو تیم ملــی تیروکمان ایران 
بــود، به بیمــاری کرونا مبتلا شــد و در جنگ نابرابر 
با این ویروس منحوس ســرانجام تســلیم شد و دار 
فانــی را وداع گفت. اگر مرگ مســعود در کنار مرگ 
الهام شیخی قرار گیرد، تا به اینجا در بین ورزشکاران 
نیمه مطــرح ایرانی دو نفر بعد از ابتلا به این ویروس 

جان خودشان را از دست داده اند.
فوتبالی ها هم بی نصیب نمانده اند

اگرچه با شــیوع گســترده این ویروس، فوتبال در 
ایران مثل ســایر رشته های ورزشی تعطیل و تمرینات 
هم برچیده شــد، ولی هنوز خبرهایــی مبنی بر اینکه 
فوتبالیســت ها کرونا را کمتر جدی می گیرند و تمایل 
به تمرین مشــترک با هم تیمی هایشــان دارند منتشر 

می شــود. البته شــاید بعد از ابتــلای چندین مدیر و 
پزشک، آنها هم تا حدودی حساب کار دستشان آمده 
باشــد. در بین چهره های مطرح فوتبالی که به کرونا 
مبتلا شدند باید به علی فتح االله زاده اشاره کرد؛ مردی 
که گفته بود ویروس کرونا جرئت ندارد به ســراغش 
بیاید، خیلی زود خبر بستری شــدنش بــه دلیل ابتلا 
به کرونا منتشر شــد. او البته تهدید کرد از آنهایی که 
چنین خبری را منتشــر کرده اند شکایت می کند، ولی 
پس از بهبودی نسبی خبر از شکست دادن کرونا داد! 
فتح االله زاده که اصرار زیادی داشــت کرونایش را یک 
آنفلوانزای شدید جا بزند، به دلیل ابتلا به این بیماری 
از فرصت نهایت استفاده را کرد و قید مدیرعاملی در 
باشگاه استقلال را هم که بدهی های سنگینی داشت، 
زد. به غیر از فتح االله زاده، دیگر مدیر ورزشی ای که با 
کرونا سرشــاخ شد، اســماعیل خلیل زاده بود. او هم 
که عضو هیئت رئیســه باشگاه اســتقلال بود، بعد از 
ابتلای همســرش به ویروس کرونا و بستری شدن در 
بیمارستان، خودش هم مبتلا شد و کارش به بستری 
کشید. اگرچه حال همسرش هرگز خوب نشد و فوت 
کرد، ولی خود خلیل زاده توان جنگیدن با این ویروس 
را پیدا کرد و بعد از رهایی دوران قرنطینه را ســپری 
کــرد. از دیگر چهره های ورزشــی مشــهور که البته 
فوتبالیســت نبودند، ولی با فوتبالیســت ها سروکله 
می زدند و به ویروس کرونا مبتلا شدند، دکتر ستوده، 
پزشــک باشگاه اســتقلال بود. کاوه ستوده با حال بد 

راهی بیمارســتان می شــود و چندروزی هم تا بهبود 
درمانش بســتری می شــود. او بعد از مرخص شدن 
از بیمارســتان و راهی قرنطینه شــدن از تجربه بسیار 
ســختی گفت که در طــول دوران ابتلا بــه قرنطینه 

نصیبش شده است.
پندار توفیقی و صادق درودگــر هم دو نفر دیگر 
از مدیران ورزشی فوتبال بودند که خبر ابتلایشان به 

ویروس کرونا منتشر شد.
بااین حال شاید دو چهره جدید در بین فوتبالی ها 
کمی خبــر را مهم تر جلــوه دهد؛ اولــی میثم بائو، 
بازیکن سابق تیم های پرســپولیس و استقلال است 
که بــه دلیل ابتلا به ویــروس کرونا در بیمارســتان 
بستری شد. او در شرایطی که حال چندان مساعدی 
نداشــت، خبر از درمانش در بیمارستان داد و خیلی 
جدی خواســت که چنین ویروســی دست کم گرفته 
نشــود. میثم اما چند روز بعد از بیمارستان مرخص 
و راهی خانه شــد تا در قرنطینه، دوران پساابتلایش 
را بگذراند. جدیدترین چهره ای که هم جوان اســت 
و هم ورزش کرده، ولی به کرونا مبتلا شــده، محمد 
پرویــن، پســر علی پروین اســت. بعد از انتشــار این 
خبر بود که علی پرویــن در فضای مجازی گفت که 
پســرش در بیمارستان بستری اســت و خوشبختانه 
حالش خوب اســت. محمد پروین هم روز گذشــته 
از بیمارســتان مرخــص شــده و حــالا بایــد دوران 

قرنطینه اش را سپری کند.

شــرق: بحث مهاجرت مزدک میرزایــی به همراه 
خانواده هنوز هم ســوژه جذابی اســت، چراکه او 
در کنار جواد خیابانی، عادل فردوســی پور و پیمان 
یوســفی از قدیمی های گزارشگری در رشته فوتبال 
بودنــد که حالا عادل بیش از یک ســال اســت که 
تریبونی برای گزارش و برنامه جلوی دوربین ندارد 
و مزدک میرزایی نیز ســرانجام تصمیم گرفت برای 
ادامه زندگی شــخصی و حرفه کاری از ایران برود.    

او درخصوص رفتنش   مدت ها سکوت 
کــرد و بیشــتر، همکارانــش بودند که 
دراین باره اظهارنظــر می کردند. یکی از 
اولین اظهارنظرها درخصوص مهاجرت 
مــزدک را رضــا جاودانی مطــرح کرد 
که شــائبه های زیادی را دربر داشــت. 
این طور  از گفت وگوی جاودانی  بخشی 
نشــان مــی داد که مــزدک از شــرایط 
کاری در صداوســیما راضی نیســت و 
بــه دلیل برخــی ناملایمتی هــا و البته 
بی عدالتی هایــی کــه در برنامه ســازی 
وجــود داشــت تصمیم بــه مهاجرت 

گرفته اســت: «من هــم چــون او طرح هایی را به 
صداوســیما داده ام که نســبت بــه آن بی توجهی 
شد. برخی در صداوسیما دیده نمی شوند و تقسیم 
کارها به صورت عادلانه در آن صورت نمی گیرد که 
این موضوع باعث دلســردی همکاران می شود. به 
وضوح دیده ام که در یک ســفره، کسی نان خشک 
خــورده و دیگری چلوکبــاب! عدالتی میــان افراد 
برقرار نیســت و نمی توانم بــا قاطعیت بگویم چرا 
مزدک جدا شــده اســت، اما مگر کســی به ویترین 
خــود که مجریان و گزارشــگران شــبکه هســتند، 
ســنگ می زند که این کار را با ما می کنند؟!». همین 
مصاحبــه کافی بــود تا رضــا جاودانی بــار دیگر 
مجبور شــود با خبرگزاری ایســنا مصاحبــه کند تا 

صحبتــش را بیش از قبل توضیــح دهد: «من خبر 
نــدارم آقای میرزایــی طرحی داده بودنــد یا خیر. 
مســئله  دادن یا ندادن طرح، کلی است؛ در اوقاتی 
طرح شــما مورد قبول قرار می گیــرد و در مواردی 
خیــر. برای خود مــن همین اتفاق افتــاده بود. در 
دوره  قبلی (چندســال قبل) طرح داده بودم که به 
دلیل نداشــتن وقت و آنتن طبیعتا نتوانسته بودند 
جایگزین کنند». جمعه شــب اما مزدک میرزایی که 

حالا فالوئرهای بالایی در اینســتاگرام شخصی خود 
دارد، در لایو اختصاصی پاســخ گوی سؤالات مردم 
بود. او در پاسخ به سؤال یکی از کاربرها که از علل 
مهاجرتش پرسیده بود، صحبت های رضا جاودانی 
را تأیید کرد: «اگر می خواهید دلایل رفتنم را بدانید، 
همــان دلایلی اســت که رضــا جاودانــی و جواد 
خیابانی در مصاحبه شان گفتند». جواد خیابانی هم 
پیش تر تأیید کرده بود که مــزدک میرزایی به دلیل 
برخی بی تفاوتی های ســازمان شاید قصد مهاجرت 
کرده اســت. گفتنی است میرزایی در دو ماه گذشته 
یک بار هــم به صورت زنده با حضور در شــبکه ای 
ماهواره ای به صــورت مختصر دلیل مهاجرتش را 

توضیح داده بود.

 شــرق: مهدی عمــوزاده، اولین مرد طلایــی کاراته 
ایــران در مســابقات جهانی، یکــی از اهالی ورزش 
اســت که به ویروس کرونا مبتلا شــد. او که ســاکن 
اســتان قم، منشــأ کرونا اســت، در روزهای ابتدایی 
ورود ایــن ویروس مرگ بار به کشــور برای یک هفته 
در بیمارســتان بستری شد و روزهای سختی را پشت 
سر گذاشــت. این پیش کســوت کاراته از حال و هوای 
آن روزها به «شــرق» می گوید: «اسفند همیشه ماه 

شــلوغی برای همه اســت. به هر حال مردم شور و 
شوق آمدن عید را دارند و در تلاش هستند تا کارهای 
عقب مانده شان را جمع و جور کنند و برای فصل بهار 
آماده شــوند. من هــم طبیعتا مثل دیگــر مردم در 
این روزها خیلی رفت و آمد به بیرون داشــتم و چند 
بار بــه بانک مراجعه کــردم. در همین حین بود که 
متوجه شــدم حس سرماخوردگی دارم. اولش هیچ 
توجهــی به آن نمی کــردم. البته نه تنهــا من؛ بلکه 
هیچ کسی به کرونا توجهی نمی کرد. با وجود اینکه 
اعــلام کردند اولین نمونه مثبــت کرونا در قم اعلام 
شــده؛ اما مردم به آن بی اهمیــت بودند که من هم 
یکی از آنها بودم. اصلا فکرش را نمی کردیم که این 
بیماری این قدر خطرناک باشد و به راحتی جان همه 

را بگیرد. چند روزی که گذشــت، دیــدم حالم دارد 
بدتر می شــود؛ به طوری که اصلا نمی توانستم نفس 
بکشــم. مجبور شدم به بیمارســتان مراجعه کنم و 
از ریــه ام عکس بــرداری کنم. وقتــی نتیجه عکس 
ریه ام آمد، معلوم شــد که به کرونا مبتلا شــده ام و 
پزشکان دستور بستری شدنم را دادند. واقعا روزهای 
ســختی را پشت ســر گذاشــتم. فکر می کنم همین 
ورزش به دادم رســید تــا زنده بمانم. اگر سیســتم 
ایمنی بدنم قوی نبود، چه بســا که کرونا 
جــان من را هم می گرفت. نمی دانید که 
روزانــه چقدر از بیماران در بیمارســتان 
فــوت می شــدند و هر روز اجســاد آنها 
را از جلــوی ما می بردند. خوشــبختانه 
من به لحاظ روحی مشــکلی نداشــتم؛ 
چــون توانســتم بر ایــن بیمــاری غلبه 
کنم؛ اما متأســفانه خیلــی از مریض ها 
به دلیل روحیــه ضعیفی که داشــتند، 
ترس از مرگ بر آنهــا غلبه کرد و از دنیا 
رفتند». علاوه بــر مهدی عموزاده، مجید 
عبدالحســینی دیگــر ملی پوش ســابق 
کاراتــه ایــران که او نیز ســاکن قم اســت، به کرونا 
مبتلا شد. عمو  زاده در این باره می گوید: «خدا را شکر 
حال آقای عبدالحســینی هم خوب است و مشکلی 
ندارند. شــرایط در قم به گونه ای بــود که اکثر افراد 
مبتلا شــدند. در این ایام عیــد و تعطیلی پیش از آن 
شرایط قدری آرام شد؛ اما در یکی، دو روز اخیر اعلام 
کرده انــد که بر تعداد مبتلایان اضافه شــده اســت. 
۱۰ درصد رشد داشته است. به هر حال چاره ای نیست 
و مردم مجبور هســتند از خانه بیرون بیایند و سر کار 
بروند. به هر حال باید بــه گونه ای امرار معاش کنند. 
از کادر پزشــکی و درمانی که در این روزهای سخت 
کنار بیماران بودند و به مداوای آنها پرداختند، تشکر 
می کنم. باید قدردانی ویژه ای از آنها صورت بگیرد».

در لایو اینستاگرام
دلیل مهاجرت مزدك  گفته شد

مهدی عموزاده، قهرمان سابق کاراته جهان
ورزش به دادم رسید که بر کرونا غلبه کردم

 نگاهی به چهره های ایرانی که به کووید- ۱۹ مبتلا  شده اند

چه کسی گفت ورزشکاران 
کرونا نمی گیرند؟


